

Almarhum *Faḍīlat al-Ustādh al-Sayyid Abdullah Bilfaqih*

Dengan sedihnya diberitakan, bintang agama yang bersinar-sinar cahayanya, *Faḍīlat al-Ustādh al-Sayyid Abdullah bin Syeikh Bilfaqih* telah kembali ke rahmatullah Ta‘ālā pada pagi hari Ahad 29 Jamādī al-Awwal 1382, (28 Oktober 1962), di rumahnya di Gray Lane, Singapura, dalam usia kira-kira 65 tahun.

Almarhum seorang alim yang luas ilmunya. Beratus-ratus murid-muridnya di negeri ini meliputi guru-guru sekolah agama sentiasa memenuhi rumahnya siang malam.

Selain daripada menjadi Guru Besar Madrasah Aljunied al-Islamiah, beliau juga seorang anggota Majlis Penasihat Islam yang berjasa.

Mudah-mudahan Allah cucuri rahmat dan dihimpunkan rohnya di dalam syurga *Jannah al-Na‘īm*, serta diberi sabar kepada kaum keluarganya dan sekalian murid-murid dan sahabat kenalannya.

orang yang sedia beristeri. Sekiranya demikian saya mengesyorkan tuan baca dengan teliti seksyen (3) 1A Undang-undang Islam terutama sekali dua barisan yang akhir iaitu “Jika sekiranya tiada sesuatu halangan syarie mengikut hukum syarak Islam kepada sesuatu perkahwinan”. Jika sesiapa yang memohon tiada puas hati dengan keputusan Mahkamah Syariah dan jika ia masih tiada puas hati dengan keputusan Mahkamah Syariah maka bolehlah ia merayu kepada Lembaga Rayuan. Tiada seorang pun yang sunyi daripada khilaf. Jika Kadi Besar terkhilaf – dengan ini tidak pula saya berkata beliau sudah terkhilaf – maka Mahkamah Syariah boleh membetulkan kekhilafannya. Jika tiada sesuatu rayuan atas keputusan Kadi Besar maka patutlah dipandang bahawa mereka yang bersangkutan paut dengan hal itu tiada mempunyai apa-apa alasan untuk merayu atas keputusan itu. Benarkanlah saya menyebut bahawasanya pertubuhan Mahkamah Syariah itu suatu langkah

kemajuan besar dan sesungguhnya wajib tiap-tiap orang Islam apatah lagi seorang pengarang sebuah majalah yang tersebar luas seperti majalah “Qalam” tuan ini mempertahankan makam dan kehormatan Mahkamah Syariah itu dan janganlah dengan kesamaran dan sendirian mendatangkan serangan kononnya peraturan-peraturan Mahkamah Syariah itu bertentangan dengan hukum syarak Islam.

Tuan berkata Mufti Johor pernah menyatakan bahawa perkara-perkara peraturan nikah kahwin di Singapura tidak salahnya menurut fahamnya seperti peraturan-peraturan yang dijalankan di dalam nikah kahwin orang-orang Kristian. Adakah kenyataan tuan itu benar? Adakah Mufti Johor menyatakan demikian itu? Tak masuk pada fikiran saya Mufti Johor boleh membuat suatu kenyataan yang tuan katakan tadi dengan tiada memeriksa baik-baik akan undang-undang yang berhubung dengan perkahwinan orang-orang Islam di Singapura. Jikalau diperiksanya baik-baik akan hakikatnya tidak sekali-kali beliau boleh berkata begitu. Sepanjang pengetahuan dan kepercayaan